
 
 

 

Dagsorden til møde i skolebestyrelsen onsdag den 04.12.2024 kl. 17.45 – 20.00 inkl. spisning 

 

Mødet afholdes i personalerummet. Der afsættes lidt ekstra tid til ”jule-mad”. 

 

Formøde: 17.00 -17.45 i mødelokale 1 

 

Mødeleder: Rikke 

Husk at evt. afbud skal meldes til Rikke eller Helene  

Afbud:  

 

 

 

NB: Vi har aftalt ny struktur for dagsorden til skolebestyrelsesmøderne.  

De to første punkter er således orienteringspunkterne. Selve orienteringen gives skriftligt i dags-

ordenen og skal være læst inden mødet, hvor der kan stilles spørgsmål og drøftes 

 

 

 

Pkt 28: Orientering fra Skolebestyrelsen 

 

Intet til orientering 

 

 

 

Pkt. 29 Orientering fra skole og sfo 

 

a. Vi har ansat 2 uddannede pædagoger til sfo 2, som også får opgaver i skoledelen. Vi har 

lagt vægt på bevægelsesprofiler samt relationskompetence og ”Pedersborg-DNA”. 

De begynder hhv. 1/12 og 1/1. Fra sfo vil der orienteres mere omfattende til forældre og 

elever og samtidig vil sfo d. 3. januar arbejde med at få skabt det bedste grundlag for at 

det nye felt af kompetencer kommer bedst muligt i spil i en aktiv og god hverdag i både 

sfo 1 og sfo 2. 

 

b. Vi har ansat 2 uddannede lærere med hhv 4 års og 12 års erfaring. Vi har modtaget 39 

ansøgninger og stort set alle sammen er fra velkvalificerede kandidater. Det er en meget 

eksklusiv situation for os, som vi er stolte af. Vi er en attraktiv arbejdsplads.  

 

Der er et ønske om at udmelde til alle berørte klasser og familier, også selv om navnene ikke 

kan nævnes endnu. 

Ansættelse i klubben skal bruges i en styrkelse af en positiv udvikling i antallet af tilmeldte 

elever, og d. 3. januar vil den samlede sfo-stab samles for at finde ud af, hvordan de nye res-

sourcer bedst bringes i spil i den samlede organisation. De to nye pædagoger har begge en 

bevægelsesprofil, hvilket passer godt til den kommende DGI-certificering. 

   

 

 

 



 

 

Pkt 30: Orientering fra elevrådet 

 

Elevrådet er påbegyndt frikvartersarrangementer – en konkurrence i bordfodbold er det første 

arrangement, der løber af stablen her i december. 

Det tyder på, at der er god opbakning til frikvarterskonkurrencerne. 

De planlægges som udgangspunkt i 12- pausen – hvis de bliver meget populære kan 10-

frikvarteret evt. også inddrages. 

 

Elevrådet er ved at planlægge en tur til depotkælderen samen med souschefen for at hente rekvi-

sitter op til frikvartererne. 

 

Julebingo for alle elever afvikles op mod juleferien – bliver afviklet via MEET og der er præmier 

til de tre vindende klasser. 

 

Elevrådet har bidraget til en konkurrence på juleklippedagen, hvor skolens ældste klasser kon-

kurrerede om at udsmykke døre. 

 

På elevrådsmødet er talt om skolens ordensregler og hvordan, vi kan udbrede dem. Elevrådet 

skal i næste uge ud i klasserne for at få alle i tale. Elevrådet har også talt om regeringens udspil 

om at lave forsøg med madskole. Flere synes, det er en god ide – dog lidt bekymring for om der 

kan blive serveret champignonsuppe         

 

Der har også været møde med BUU. Bl.a. talt om muligheden for at forlade skolens område i 

frikvartererne, om længden på skoledagen og et stort problem med bustider, da Pedersborg Skole 

kun betjenes af skolebusser og ikke den almindelige busdrift. 

 

Elevrådet foreslår, at skolen flytter de glasmontrer, der pt, hænger ved udskolingens toiletter, da 

for få passerer forbi og kan se udstillingen. 

 

 

Pkt 31: Opfølgning på opdatering af skolens ordensregler  

 

Fortsættelse af punkt på forrige møde. Med fokus på elevernes perspektiv skal vi drøfte: 

 

-Hvordan kan ordensreglerne udbredes blandt skolens elever? 

-Hvordan kan ordensreglerne blive betydningsfulde ift at styrke et bredt fællesskab blandt sko-

lens elever? 

 

 

Det er drøftet i elevrådet. Der kom flere ideer, som fremgår af referat fra mødet. Bl.a om at styr-

ke fællesskabet på hele skolen, for så bliver det mere naturligt at hilse. 

Alle klasser skal tage en dialog med deres lærer om ordensreglerne. 

Plakater? Eller malet af en professionel graffitimaler på en væg. 

 

Udbredning blandt forældre: 

Visuelle elementer i skolen der illustrerer reglerne. 

Forældre som rollemodeller for deres børn – fx ved at hilse. 

 

Kan udbredelse af ordensreglerne være et projekt for billedkunstholdene?  

Kan de indgå i undervisning og ”fortolkes” i et billede, i lyrik, ….. fx i samarbejde med lokale 

kunstnere (billedkunstner, forfatter….) 

Der tilrettelægges ordensregelundervisning i alle klasser – fx 1 regel/uge hvor de enkelte regler 

kan tilpasses aldersgruppen 



Aftale: 

Vi udbreder i trin og begynder med eleverne. Det varetages af elevrådet og ledelsen. 

Efterfølgende kobler vi forældrene på med en ”kampagne”. 

Der er en forælder på 0. årgang der er rigtig god til udsmykning som evt. kan kontaktes mhp at 

udbrede ordensreglerne 

 

 

 

Dialog og aftaler. 

 

 

Pkt 32:  Det gode forældremøde – lille workshop 

 

Skolebestyrelsen har ”det gode forældremøde” som aktuelt tema i møderækken. På dette møde 

arbejdes i workshop-format med de input, der kom frem til forrige møde. Helene faciliterer dette 

– ca. 45 minutter. 

Målet er konkrete beslutninger – evt. midlertidige indtil vi ser effekten – om mødernes formål og 

heraf afledte rammer, struktur og indhold. 

 

 

Workshoppen gave konkrete ideer til strukturen for forældremøder i 25/26. Helene skriver sam-

men så vi kan arbejde videre på det næste bestyrelsesmøde 

 

 

(Dialog og beslutning)  

 

 

Pkt. 33: Eventuelt. 

 

Dette punktet slettes – også fremover 

 

 

Pkt 34:  

 

Punkter til næste møde 15. januar – herunder evt. opdatering af årshjul 

 

Arbejde videre med 

”Det gode forældremøde” 

Skolens ordensregler 

 

Tilsynspunkt om onlineundervisning udsættes til 14. maj 

Tilsynspunkt om ”Skærmbrug med omtanke” 

 

(dialog og beslutning) 

 

 

Pkt. 35: Godkendelse af referat. 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Rikke 


